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 عنوان الأطروحة :

 الخطاب الوعظي في نهج البلاغة / دراسة تحليلية في ضوء  نحو النص

 
 ملخص الأطروحة :

في نهج البلاغة وفق نظرية نحو النص , وتكونت من تمهيد  تناولت هذه الدراسة الخطاب الوعظي
واربعة فصول , تضمن التمهيد بيان لمفاهيم النص والخطاب ونحو النص , أما الفصول فجاءت 
كالآتي : الفصل الاول : السبك , والفصل الثاني : الحبك , والفصل الثالث : القصدية والمقبولية 

أما    امية والتناص , وختمت الدراسة بخاتمة أوجزنا فيها أبرز النتائج .والإعلامية , والفصل الرابع المق
المنهج المتبع في هذه الدراسة فهو المنهج  الوصفي التحليلي , حيث سأقوم بوصف الظواهر ثم أقوم 

 بعملية التحليل استنادا إلى الآليات والوسائل  المعتمدة في ذلك .
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 Abstract 

This chapter deals with   the preaching discourse in Al-Balajah approach according to the 

theory towards the text. It consists of a preface and four chapters. The preface includes a 

statement of the concepts of the text and the speech and the text. The chapters came as 

follows: Chapter 1: And the fourth chapter Almqami and Altnaz, and concluded the study 

with a conclusion summarized the most prominent results. The method used in this study 

is descriptive analytical method, where I will describe the phenomena and then I do the 

analysis based on the mechanisms and methods adopted in it. 


